
   
 
Vragen o.b.v. art. 45 reglement van orde  

Aan: College van B&W  

Van: Sonja Paauw, Sander van Dijk 

Datum: 9 september 2019 

Onderwerp: Maak met de Batlamp Zwolham City veiliger voor mens en dier  

Geacht college, 

Binnen de gemeente Zwolle komen diverse bijzondere en beschermde plant- en diersoorten 
voor. Dit blijkt onder andere ook uit de resultaten van het recent opgeleverde 
faunaonderzoek van de gemeente Zwolle. Hieruit blijkt dat binnen de gemeente diverse 
soorten vleermuizen voorkomen, die allemaal een strikt beschermde status hebben in de 
Wet natuurbescherming. De gemeente Zwolle is zich hier ook bewust van, zo werkt ze aan 
natuurinclusief bouwen, is er een vleermuizeneiland tussen de Leo Majorlaan en de 
Nooterhof en een vleermuizenportaal over de N35 bij Wijthmen. Twee weken gelden was in 
Zwolle ook ‘de nacht van de vleermuis’ en telt de vleermuizenwerkgroep van KNNV Zwolle 
sinds 2016 vleermuizen in het kader van het NEM (Netwerk Ecologische monitoring). Kortom 
de gemeente Zwolle lijkt voor vleermuizen een goede leefomgeving te zijn. 
 
Vleermuizen zijn echter ook kwetsbaar en gevoelig voor onder andere lichtverstoring. 
Straatverlichting kan leiden tot pijnlijke verblinding of er voor zorgen dat verlichte plekken 
gemeden worden, met als gevolg dat bijvoorbeeld niet voldoende voedsel bereikbaar is. Om 
dit probleem te beperken gebruikt Rijkswaterstaat sinds 2011 de zogenaamde Batlamp. 
Deze lamp bevat LED-lichtjes die amberkleurig licht geven, waarvan gebleken is dat 
vleermuizen hier aanzienlijk minder hinder van ondervinden. Zo wordt voorkomen dat de 
leefomgeving van vleermuizen te sterk verstoord wordt en verbodsbepalingen uit de Wet 
Natuurbescherming overtreden worden. (https://www.rijkswaterstaat.nl/wegen/wegbeheer/
natuur-en-milieu/verbinden-natuurgebieden/vleermuisvriendelijke-verlichting/)  
 
Recent heeft Zwolle besloten om de looproute vanaf de parkeerplaats van het Provinciehuis, 
via de onderdoorgang, naar Parkpaviljoen de Wezenlanden te gaan verlichten. Volgens de 
toelichting gaat het om verlichting die niet fel schijnt.  
 
Bovenbeschreven brengt D66 Zwolle tot de volgende vragen: 

• In hoeverre is de gemeente Zwolle op de hoogte van de verstoringsgevoeligheid van 
vleermuizen door verlichting?  

• Op welke locaties in Zwolle met (potentiële geschikte) vleermuisroutes of 
(verbindingen tussen) foerageergebieden en vaste rust- en verblijfplaatsen wordt 
door de gemeente Zwolle al zogenaamde vleermuisvriendelijke verlichting (zoals 
bijvoorbeeld de Batlamp) toegepast? 

https://www.rijkswaterstaat.nl/wegen/wegbeheer/natuur-en-milieu/verbinden-natuurgebieden/vleermuisvriendelijke-verlichting/


• In hoeverre wordt bij het vervangen van de huidige straatverlichting rekening 
gehouden met natuur- of vleermuisvriendelijke verlichting? 

o Wanneer niet, waarom is hier niet voor gekozen en; 

o Is op plekken die sterker verlicht zijn als gevolg van de vervanging onderzoek 
gedaan naar het effect van de toename van de lichtbelasting? 

o Zo nee, waarom is dergelijk onderzoek niet uitgevoerd? 

o En bent u zich ervan bewust dat hiermee mogelijk (voorwaardelijk) 
verbodsbepalingen uit de Wet natuurbescherming overtreden zijn? 

• Is er voor de verlichting die gepland is in Park de Wezenlanden rekening gehouden 
met vleermuizen en wordt hier gebruik gemaakt van vleermuisvriendelijke verlichting 
om de lichtbelasting op leefgebied van vleermuizen te voorkomen? 


